

GUEST LECTURE

within the lecture „Kirchliches Handeln in der Gegenwart“

Global partnerships as pastoral learning fields

Fr. Valentine Rwelengera Mushumbusi

Tansania

together with Seisofrei (KMB)

Thursday, 22. 6. 2023, 11:45-13:15 h
SR 47.14, UZT, Heinrichstraße 78A, 1st floor

THE LECTURE

In his lecture, Valentine Rwelengera provides insight into the pastoral, social, and educational reality of Tanzania and sheds light on the challenges of societal issues within and beyond the church environment.

Effective development cooperation plays a significant role in improving these problem areas. By presenting some successful projects by Rwelengera and Seisofrei, the necessity and central importance of a vibrant and reliable partnership for functional development cooperation are highlighted. This form of cooperation offers opportunities for new social and pastoral learning fields.

FR. VALENTINE RWELENGERA MUSHUMBUSI

born in Bukoba, Kagera, Tansania, is a priest and parish pastor in northwestern Tanzania. As the vicar for the financial, social, and educational sector of the Rulenge-Ngara Diocese and a long-term project partner of Seisofrei (KMB) as well as other private initiatives in the field of development cooperation, he is committed to education and infrastructure projects in Tanzania.



Formation and ordination to priesthood (1996), trained chaplain (2002), Administrator of St. Severine English Medium Primary School in Biharamulo (until 2016), Bachelor of Business Administration (2018).

Patrick Horvath is a teacher of religious studies at Seebachergymnasium and a volunteer for Seisofrei (KMB). Since 2016, he has been involved in various development cooperation projects in Tanzania.

Alexander Auer studied theology at the University of Graz and works as a pastoral assistant in the parish of Graz-Christus der Salvator and Seisofrei Steiermark.

CORDIAL INVITATION !

Univ.-Prof. Dr. Bernd Hillebrand
Ao. Univ.-Prof. Mag. Dr. Maria Elisabeth Aigner

CONTACT

pastoraltheologie@uni-graz.at

We work for
tomorrow



GASTVORTRAG

im Rahmen der Vorlesung „Kirchliches Handeln in der Gegenwart“

Globale Partnerschaften als pastorale Handlungsfelder

Fr. Valentine Rwelengera Mushumbusi

Tansania

gemeinsam mit Seisofrei (KMB)

Donnerstag, 22. 6. 2023, 11:45-13:15 Uhr
SR 47.14, UZT, Heinrichstraße 78A, 1. Stock

ZUM VORTRAG

In seinem Vortrag gibt Valentine Rwelengera Einblick in die pastorale, soziale und schulische Wirklichkeit Tansanias und beleuchtet Herausforderungen gesellschaftlicher Problemfelder innerhalb und abseits des kirchlichen Umfelds.

Einen wesentlichen Beitrag zur Verbesserung dieser Problemfelder leistet funktionierende Entwicklungszusammenarbeit. Durch die Präsentation einiger erfolgreicher Projekte von Rwelengera und Seisofrei sollen die Notwendigkeit und die zentrale Bedeutung einer lebendigen und zuverlässigen Partnerschaft für funktionierende Entwicklungszusammenarbeit deutlich gemacht werden. Diese Form der Kooperation bietet Chancen für neue soziale und pastorale Lernfelder.

FR. VALENTINE RWELENGERA MUSHUMBUSI

geb. in Bukoba, Kagera, Tansania, ist Priester und Gemeindepfarrer im Nordwesten Tansanias. Als Vikar für den finanziellen Sozial- und Bildungsbereich der Diözese Rulenge-Ngara und langjähriger Projektpartner von Seisofrei (KMB), sowie weiterer privater Initiativen im Bereich der Entwicklungszusammenarbeit setzt er sich für Bildungs- und Infrastrukturprojekte in Tansania ein.



Ausbildung und Weihe zum Priester (1996), ausgebildeter Seelsorger (2002), Administrator der St. Severine English Medium Primary School in Biharamulo (bis 2016), Bachelor of Business Administration (2018).

Patrick Horvath ist Religionslehrer am Seebachergymnasium und freiwilliger Mitarbeiter von Seisofrei (KMB). Seit 2016 ist er in Tansania in verschiedenen Projekten im Bereich der Entwicklungszusammenarbeit tätig.

Alexander Auer hat an der Universität Graz Theologie studiert und arbeitet als Pastoralreferent in der Pfarre Graz-Christus der Salvator und bei Seisofrei Steiermark.

HERZLICHE EINLADUNG !

Univ.-Prof. Dr. Bernd Hillebrand
Ao. Univ.-Prof. Mag. Dr. Maria Elisabeth Aigner

KONTAKT

pastoraltheologie@uni-graz.at

We work for
tomorrow

